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سرمقاله

فیلترینگ؛ قصاص قبل از جنایت!
ادامه از صفحه یک

دوره ای که در آن تضارب آرا حرف اول را می زد 
مختلف  موضوعات  به  جناح  دو  رویکرد  در  تا 
کشور، ضعف ها و نقط قوت هر تصمیمی به 
در حکم  لوایح  و  و طرحها  نمایان شده  خوبی 

گردوی دربسته نباشند.
سالها  آن  از  سال  از ۳۰  بیش  که  امروز  اما 
سپری می شود تضارب آرا نیز از هویت افتاده تا 
کشور با وجود برخورداری از سرمایه کارشناسی 
غنی، پیوسته در سیاست آزمایش و خطا غوطه 

بخورد!
چرا  و  کیست  وضعیت  این  مقصر  براستی 
نخواسته ایم و یا نخواسته اند با آسیب شناسی 
لازم، اعتماد مردمی را به کالبد جامعه رسانه ای 

کشور باز گردانند.
تازه ای شده  فاز  وارد  نیز محدودیت ها  امروز 
تا با فیلتر شبکه های اجتماعی، دسترسی ها در 
زمینه کار خبری محدودتر شده و با به میدان 
میلیاردها  فیلترینگ،  شبکه  کاسبان  آمدن 
تومان بی دردسر به جیب شبکه مافیایی فروش 
فیلترشکن سرازیر شود.رقمی ۵۰ ، ۶۰ هزار میلیارد 
تومانی که نمی توان گفت دولت از رانت ایجاد 
شده بی خبر بوده و نمی داند که این پول های 

نجومی به جیب چه کسانی سرازیر می شود.
و  فیلترشکن ها  از  استفاده  با  که  ویژه  به 
وصل شدن به شبکه بین المللی حجم اینترنت 
خریداری شده سریع تمام می شود تا این مسئله 
واسطه  شرکت های  جیب  به  را  سرشاری  پول 
کند.  سرازیر  مخابرات  درنهایت  و  فروش  ای 
نیز  اینها  و همه  نمی پرسد چرا  نیز  هیچ کس 
در شرایطی است که کیفیت اینترنت در کشور 
مناسب نیست و باید با قطعی و افت کیفیت 

سرویس ارائه شده مدارا کنید!
در  اجتماعی  شبکه های  فیلترینگ  درحقیقت 
کشور از یک سو و بی اعتمادی به شبکه های پیام 
رسان داخلی از دیگر سو به وضعیت آشفته ای 
شده  مردم  متوجه  آن  همانا ضرر  که  زده  دامن 
شکن ها  فیلتر  فروش  کاسبان  نصیب  و سودش 

می شود.
و  مجازی  فضای  فیلترینگ  با  سخنی  به 
شبکه های اجتماعی حکم قصاص قبل از جنایت 
مشمول همه شده و این در شرایطی است که 
اینگونه  و  بوده  برخوردار  کنترل  ابزار  از  دولت 
شبکه های  در  بخواهد  کس  هر  که  نیست 
پاسخگوی  و  داده  انجام  را  کاری  اجتماعی هر 

عملکردش نیز نباشد.
بنابراین این امکان بوده و هست که به جای 
فیلترینگ و تحمیل هزینه های کلان به مردم، 
هر  که  کرد  مدیریت  دیگری  گونه  به  را  فضا 
کس خود را در چارچوب قانون دیده و نتواند به 

سادگی از آن عدول کند.
موضوعی که امروز در قضیه قانون عفاف و 
قالیباف  حجاب مورد توجه قرار گرفته و دکتر 

رئیس مجلس در نشستی تصریح کرده است:
همۀ  نظرات  که  دهیم  انجام  کاری  باید 
بشنویم.   را  مخالف  و  موافق  صاحب نظران 
حاضران در این جلسه، همه در جبهۀ انقلاب 

تعریف می شوند.
اما بخشی از جامعه هم وجود دارد که حرف 
باید بشنویم.  دیگری دارند. حرف آن ها را هم 
اگر قانونی تصویب کنیم که قابلیت اجرا نداشته 
به  را  جامعه  بدتر  شکلی  به   این  خود  باشد، 

انفعال می کشاند.

خبر

اخبار

قانون ساماندهی اجاره مسکن از 
زبان قالیباف

مجلس  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
بهای  اجاره  ساماندهی  قانون  تصویب  با  یازدهم 
مسکن در کنار حفظ منافع مالکان منصف، صدای 

مستأجران شد.
محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور خود 
تسلیت  ضمن  مجلس  دیروز  علنی  جلسه  در 
سالروز شهادت امام جواد )ع( به ارائه گزارشی در 

خصوص وضعیت مسکن در کشور پرداخت.
وی افزود: همه ما می دانیم که امروز مسکن از 
مهمترین مسائل مردم در سبد هزینه های خانوار 
محسوب می شود. رئیس مجلس شورای اسلامی 
در ادامه گفت: به همین دلیل در نقشه راه مجلس 
یازدهم برای تحول در قوانین اقتصادی کشور این 
موضوع از اهمیت زیادی برخوردار بوده است که 
با طرح ساماندهی اجاره بهای مسکن، قوانین سه 
گانه مجلس برای مسکن نهایی شد. وی با بیان 
اینکه مجلس یازدهم در مدت زمان فعالیت خود 
سه گام اساسی و مهم برای حل معضل مسکن 
برداشت، تصریح کرد: برای تسهیل تولید مسکن، 
طرح جهش تولید مسکن تصویب شد تا دست 
نیز  امروز  باز شود و  برای ساخت مسکن  دولت 
دولت به پشتوانه همان قانون به دنبال ساخت 
مسکن است. رئیس مجلس افزود: برای وارد کردن 
چندین میلیون مسکن احتکار شده به بازار مسکن 
قانون مالیات بر اجاره های خانه های خالی تصویب 
و ابلاغ شد و در گام آخر، مجلس در هفته گذشته 
تجربه  از  استفاده  با  قانون موثر  با تصویب یک 
زیرساخت  دنیا  پیشرفته  کشورهای  از  بسیاری 
قانونی برای مقابله با آشفته بازار اجاره مسکن را 
ایجاد کرد. قالیباف در ادامه عنوان کرد: جریان های 
ذی نفع سال های طولانی برای قوانین حوزه اجاره 
مسکن را به ضرر مستأجرین تدوین کرده بودند و 
مستأجر در رهاشدگی بازار اجاره بها زیر تیغ قیمت 
بودند.  گرفته  قرار  بها  اجاره  منصفانه  غیر  های 
مجلس یازدهم با تصویب قانون ساماندهی اجاره 
بهای مسکن در کنار حفظ منافع مالکان منصف، 
صدای مستأجران شد. این قانون در صورت تأیید 
شورای نگهبان و اجرای مناسب می تواند افزایش 
سالیانه اجاره بها را ضابطه مند کند و اجاره های در 
نتیجه اراده چندین دلال و واسطه و بازی با قیمت 

مسکن در سایت های اینترنتی تعیین نشود.
رئیس مجلس شورای اسلامی در پایان گفت: 
نیازمند  دولت  ویژه  اهتمام  به  قانون  این  اجرای 
است و با توجه به مشارکت دولت در تصویب این 
قانون و جدیتی که در دولت وجود دارد، ان شاءالله 
در فرصت منطقی با اقدامات دولت شاهد تحول 

عملیاتی در بازار مسکن خواهیم بود.

رهبر معظم انقلاب در دیدار رئیس جمهور 
ازبکستان: 

ایران می تواند ازبکستان را از طریق 
ترکمنستان و افغانستان به آب های 

آزاد متصل کند
گفتند: جمهوری  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر 
اسلامی ایران توانایی این را دارد که ازبکستان را 
به  به راحتی  افغانستان،  و  از طریق ترکمنستان 
زمینه های  آنکه  ضمن  کند  متصل  آزاد  آب های 
و  نقل است  و  تجارت و حمل  از  فراتر  همکاری 
می توان با ابتکارات مختلف در بخش علم و فناوری 
و بخش های دیگر همکاری های بیشتری داشت.   

 به گزارش ایرنا،  حضرت آیت الله خامنه ای رهبر 
معظم انقلاب اسلامی عصر یکشنبه در دیدار آقای 
»شوکت میرضیایف« رئیس جمهور ازبکستان و 
هیأت همراه، با اشاره به قرابت بی نظیر تاریخی، 
فرهنگی و علمی دو کشور ایران و ازبکستان گفتند: 
باید از این زمینه های مشترک برای گسترش روابط 

در بخش های مختلف استفاده شود. 
رهبر معظم انقلاب اسلامی با اظهار خرسندی 
از تجدید حیات ارتباط دو کشور بعد از یک وقفه 
متمادی  سال های  متاسفانه  افزودند:  طولانی 
و  بود  محدود  بسیار  ازبکستان  و  ایران  روابط 
انجام شده در  و گفتگوهای  این سفر  امیدواریم 
تهران، سرآغاز یک آینده بهتر در روابط دوکشور 
باشد.  حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: جمهوری 
اسلامی ایران توانایی این را دارد که ازبکستان را 
به  به راحتی  افغانستان،  و  از طریق ترکمنستان 
زمینه های  آنکه  ضمن  کند  متصل  آزاد  آب های 
است  نقل  و  حمل  و  تجارت  از  فراتر  همکاری 
و  علم  بخش  در  مختلف  ابتکارات  با  می توان  و 
فناوری و بخش های دیگر همکاری های بیشتری 
داشت. ایشان خاطرنشان کردند: البته گسترش 
روابط ایران و ازبکستان، مخالفانی هم دارد اما باید 
بدون اعتنا به این مخالفت ها و بر اساس مصلحت 
دو کشور، تصمیم گرفت و همکاری ها را تا آنجا 
این دیدار که  امکان دارد، گسترش داد.  در  که 
حجت الاسلام والمسلمین رئیسی رئیس جمهور نیز 
حضور داشت، آقای »شوکت میرضیایف« دیدار 
خود با رهبر انقلاب را یک دیدار تاریخی خواند و 
گفت: ما هم از وقفه ای که در روابط دو کشور و 
کاهش همکاری ها وجود داشت متاسف بودیم و 
امیدواریم با گفتگوهایی که در تهران انجام شد، 
گام های بلندی را برداریم و همکاری ها در زمینه های 
تجاری، حمل و نقل، علم و فناوری و گردشگری به 
سطح شایسته و مطلوب خود برسد.   رئیس جمهور 
ازبکستان با تجلیل از ایستادگی ملت ایران در برابر 
به ویژه  ایران  ملت  دستاوردهای  افزود:  تحریم ها 
در حوزه علم و فناوری که بخش هایی از آن را در 
نمایشگاه برپا شده دیدم، نشان می دهد یک ملت 
تحت راهنمایی های خردمندانه رهبر خود و با اتحاد 
می تواند به رغم همه فشارها به اهداف بزرگ  برسد.

چرا هیات نظارت به موضوع 
خودروهای شاسی بلند ورود نکرد؟

احمد علیرضابیگی نماینده مردم تبریز در مجلس 
شورای اسلامی صبح دیروز در جریان نطق میان 
دستور خود طی سخنانی با اشاره به برخی بندهای 
نامه حضرت امیر علیه السلام به مالک اشتر گفت: 
لازم می دانم به فرمایشات مقام معظم رهبری در 
خصوص اهمیت مبارزه با اژدهای هفت سر فساد 
و تاکید بر اینکه اگر کسی در مبارزه با فساد ثابت 
قدم باشد باید مورد حمایت باشد اشاره و از و آن 

قدردانی کنم.
ایران  مردم  داد:  ادامه  وی  ایلنا،  گزارش  به 
شرایط سختی را سپری می کنند، بیان آلام مردم 
ایران و سختی ها و مشکلات مردم مثنوی هفتاد 
داشت:  اظهار  تبریز  مردم  نماینده  من می شود. 
ویژه خواری از سوی برخی و اهمیت برخورد با آن 
امر مهمی است که فقدان آن احساس می شود و 

مقابله با آن باید در سرلوحه کارها قرار گیرد.
علیرضابیگی با اشاره رفتار هیات نظارت بر رفتار 
نمایندگان نسبت به خود عنوان کرد: لازم است 
دهد  توضیح  نمایندگان  رفتار  بر  نظارت  هیئت 
که چرا به مسئله دریافت خودرو از سوی برخی 
نمایندگان ورود نکرده و به عنوان سوءاستفاده از 
اختیارات و جایگاه نمایندگی که در این زمینه قانون 
مشخص وجود دارد این مساله را مورد رسیدگی 
قرار نداده است. وی ادامه داد: در صورت وقوع 
تخلف محرز اقتصادی از سوی نمایندگان، اسناد 
در  اما  شود  ارسال  قضاییه  قوه  به  می تواند  آن 
خصوص برخی تخلفات این هیات براساس قانون 
باید بررسی لازم را انجام دهد. نماینده مردم تبریز 
بر  رئیسه  هیئت  دیگر  از سوی  گفت:  همچنین 
اساس یک نامه فاقد وجاهت قانونی به مدت ۴۰ 
روز مانع از انجام وظایف نمایندگی اینجانب شد و 
به این مسأله باید شفاف رسیدگی شود. وی افزود: 
همچین لازم می دانم از اظهارنظر ریاست محترم 
خدمت  که  مستنداتی  به  پاسخ  در  قضائیه  قوه 

ایشان تقدیم کردم، سپاسگزاری کنم.

سید ابراهیم رئیسی در جلسه علنی صبح دیروز؛ 
یکشنبه ۲۸ خرداد ۱۴۰۲ مجلس شورای اسلامی برای 
تقدیم برنامه هفتم توسعه در صحن علنی حاضر 
شد و در دفاع از این لایحه اظهار کرد: سیاست های 
ابلاغی در اواخر شهریور ۱۴۰۱ نسبت به برنامه هفتم 
از سوی مقام معظم رهبری به همه دستگاه ها ابلاغ 
شد. برنامه و بودجه درگیر تهیه بودجه۱۴۰۲ بود و کار 
تهیه برنامه هفتم از دی آغاز شد و پیش نویس آن 
در اسفند تهیه شد که باید از میرکاظمی تشکر کنم. 
در فروردین و اردیبهشت در دولت و کمیته منتخب 
دولت این لایحه بررسی شد و نهایتا این لایحه تکمیل 

شد و امروز تقدیم مجلس می شود.
از  بسیاری  نظرات  و  دیدگاه ها  داد:  ادامه  وی 
اندیشمندان گرفته و از تجربیات شش برنامه گذشته 
استفاده شده است. برنامه نویسی همواره در کشور 
بوده ولی سخن در میزان اجرای برنامه هاست. یک 
گفته  خوش بینانه  داشت.  ضرورت  آسیب شناسی 
می شود ۳۰ تا۳۵ درصد برنامه های گذشته اجرا شده 
است که این میزان قابل قبول نیست. ما برنامه های 

گذشته را آسیب شناسی کردیم.
وی افزود: ما دولت را با برنامه شروع کردیم. این 
برنامه در کشو میز نبود بلکه در منظر همه کسانی 
بود که دغدغه کشور را دارند. برنامه تحولی دولت در 
آغاز دولت در معرض دید همه قرار گرفت. این برنامه 
در حوزه های سیاسی، اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی 
بود. بعصی می گفتند دولت اصلا برنامه دارد یا نه؟ 
ما از روز اول برنامه داشتیم. برنامه هفتم براساس 
سیاست های ابلاغی و آسیب شناسی از شش برنامه 
گذشته تهیه شد.  برنامه هفتم با نگاه براساس توان و 
ظرفیت های دولتی و خصوصی و همچنین چالش ها 

و موانع و رفع آن ها و دستیابی به توسعه تهیه شد.
بود  این  ما  »نگاه  این که  بیان  با  رییس جمهور 
کشور  جاری  قوانین  اصلاح  جای  هفتم  برنامه  که 
نیست«، گفت: برخی توقع داشتند قانون جاری را در 
برنامه هفتم اصلاح کنیم یا همه مسائل ریز و درشت 
نبود.  امکان پذیر  این  ولی  گنجانده شود  برنامه  در 
مساله محوری و نگاه به اولویت ها در برنامه هفتم 
وجود دارد. مسائلی که دوستان در دولت و مجلس 
می گویند اشتباه نیست ولی باید توجه داشت که آیا 

این مسائل در اولویت است یا خیر.
وی ادامه داد : در برنامه هفتم سه سند داریم؛ 
یک سند مربوط به مستندات برنامه، تحلیل و آسیب 
شناسی و راهکارهاست. سند دوم سند برنامه است 
که شامل برنامه ها و احکام است که امروز تقدیم 
مجلس می شود. سند سوم مربوط به مقرراتی است 
که اعتقاد دولت آن است که به قانون نیاز ندارد و 

خود دولت می تواند عمل کند.
وی با بیان این که »یکی از نکات مهم برنامه هفتم 
باید  بودن است«، تصریح کرد:  توسعه، مردم پایه 
مشارکت مردمی را در همه تصمیمات داشت. باید 
به مردم میدان داد و نقش دولت حمایت، هدایت 
و نظارت باشد. ما به بخش خصوصی و مردم میدان 

دهیم.
وی افزود: ناترازی در بودجه، نظام بانکی و پولی، 
مصارف و منابع آب، انرژی، صندوق های بازنشستگی 
موجب ایجاد مشکلات شده است. در ابتدای دولت 
شاهد تنش های آبی، کمبود برق، بودید که دولت 
سعی کرد این مشکلات را حل کند که ۷۰۰۰ مگاوات 
تولید شد و برق صنعتی را از خانگی جدا کردیم تا 

شاهد قطع برق یا کاهش تولید نباشیم. ناترازی ها در 
حال جبران است. ما عقب ماندگی داریم باید نیروگاه 
ساخته می شد. برخی پروژه ها مربوط به ۲۰ سال 
قبل است. طرح هایی که ۳۰ درصد آن مانده است 

را تکمیل می کنیم.
رییسی همچنین با بیان این که »مدیریت یکپارچه 
گفت:  است«،  گرفته  قرار  توجه  مورد  آبی  منابع 
برخی می  است.  دیده شده  لایحه  این  در  مسکن 
مسکن  میلیون  یک  است  داده  قول  دولت  گویند 
بسازید. آنها که نساختند باید جواب دهند که گرا 
مسکن نساختند؟ساخت یک میلیون مسکن مصوبه 
مجلس، وعده دولت و نیاز کشور است و دنبال تحقق 
آن هستیم. مساله آموزش و مدرسه محوری، ارتقای 
تحقیقات هدفمند،  انجام  و  عالی  آموزش  در  علم 
دیده شده  برنامه هفتم  در  نیز  جمعیت، سلامت 

است و نظام ارجاع باید در استان ها اجرایی شود.
اداری  نظام  در  تحول  کرد:  نشان  خاطر  وی 
مهمترین مساله لایحه هفتم است. اگر حرکت ادارات 
نمی شود.  اجرا  برنامه ها  نباشد،  جهادی  و  چابک 
مشکلات بوروکراسی همه را رنج می دهد. بهره وری ما 

پایین است و ما دنبال افزایش آن هستیم.
وی تاکید کرد: پیشرفت اقتصادی توأم با عدالت، 
تحول علمی، اجتماعی و فرهنگی و ارتقا نظام اداری و 
مدیریت کشور، سه بنیان اصلی برنامه هفتم است. 
ما به دنبال پیشرفت اقتصادی همراه با عدالت در 
توزیع منابع براساس سند آمایش سرزمینی هستیم.  
بهره وری  افزایش  با  کشور  مدیریتی  نظام  ارتقای 
امکان پذیر است. از سویی سبک زندگی ایران اسلامی 

مسائل  ما  اولویت  است.  مهم  بسیار  فرهنگ  و 
اقتصادی است اما این مساله نباید ما را از فرهنگ 
غافل کند که ما در برنامه هفتم به مساله فرهنگ هم 

توجه کرده ایم.
برنامه  لایحه  در  ما  نگاه  افزود:  رییس  جمهوری 
هفتم  توسعه، مهار تورم است. رشد نقدینگی و پایه 
پولی باید کنترل شود. بانک های ما سه دسته اند؛ 
امکان اصلاح دارند  بانک هایی که  بانک های سالم، 
و بانک هایی که امکان اصلاح ندارند. ما دنبال خارج 
کردن بانک های دسته سوم هستیم که به قوانین تن 
نمی دهند. از اول امسال  اقدامات را شروع کردیم تا 
پایه پولی و تورم مهار شود. همچنین باید انتظارات 
تورمی مدیریت شود. کسری بودجه عامل دیگر برای 
سال۱۴۰۰  در  تومان  میلیارد  هزار   ۴۸۰ است.  تورم 
کسری بودجه داشتیم ولی آن را جبران کردیم. در 
۱۴۰۱ منابع و مصارف مدیریت شد تا ناترازی نداشته 

باشیم.
صنایع  زنجیره  ارزش  توسعه  بحث  افزود:   وی 
معدنی و پتروشیمی در برنامه هفتم دیده شده است. 
مساله ترانزیت و اقتصاد دریا محور دیده شده است. 
به یک حساب ۳۷۰۰ کیلومتر و به یک حساب  اگر 
جزایر را هم حساب کنیم، بیش از ۵ هزار کیلومتر 
ارتباط به دریا داریم. برخی کشورها که ارتباط کمتری 
نسبت به ما به دریا دارند اما ۵۰ درصد تولید ناخالص 
ملی آن ها از طریق دریاست.  فقط ۳ یا ۴ درصد از 
اقتصاد دریایی ما فعال است. در برنامه هفتم این 
خصوص  در  است.  گرفته  قرار  توجه  مورد  مساله 
امنیت غذایی و استقلال در تولید نهاده های دامی 

در برنامه پیش بینی شده است و برنامه های ما هم 
آغاز شده و دنبال می شود و فقط در برنامه پیش بینی 

نشده است.
برنامه های  می کنم  »احساس  این که  بیان  با  وی 
خوبی برای اشتغال و کاهش بیکاری در برخی مناطق 
اجرا شده ولی در بسیاری از مناطق در این زمینه باید 
کار کنیم«، افزود: باید دنبال ایجاد اشتغال واقعی 
باشیم. ما در برنامه هفتم نسبت به انرژی، ترانزیت، 
اقتصاد  معدن،  و  صنعت  کشاورزی،  گردشگری، 
همسایه  کشورهای  برخی  داریم.  برنامه  دیجیتال 
اندازه درآمد نفت ما از اقتصاد دیجیتال درآمد دارند. 
در این زمینه کار باید کرد ما زمینه کار بسیار داریم 
که به آن توجه شده است. ما تلاش کردیم مسائل 
اولویت دار را در برنامه هفتم ذکر کنیم تا یک برنامه 

قابل اجرا، سنجش و اندازه گیری تصویب شود.
و سازمان  دولت  در  ما  کرد:  رییسی خاطرنشان 
در  حضور  برای  لازم  آمادگی  بودجه  برنامه 
کمیسیون های مجلس جهت توضیح برنامه هفتم را 
داریم و امیدواریم این برنامه زودتر تصویب و ابلاغ 
شود تا توان خود را بر اجرای آن را بگذاریم. دولت 

دنبال اجرای بند بند برنامه توسعه است.
وی در پایان از نمایندگان بابت رای اعتماد به وزیر 
آموزش و پرورش و صمت تشکر کرد و گفت: معرفی 
نیکبخت بعد از بررسی های بسیاری بود که انجام 
دادم و به نتیجه رسیدم وی صلاحیت عملی و علمی  
دارد. او خاک جهاد را در شهرهای دور خورده است 
و توان اداره وزارت جهاد کشاورزی دارد و من او را 

شایسته این سمت می دانم.

در نشست دیروز کمیسیون های مجلس شورای اسلامی، انتخاب 
اعضای هیات رییسه کمیسیون ها در اجلاسیه چهارم در دستور کار 

قرار گرفت.
سیاست  و  ملی  امنیت  در کمیسیون  گزارش،  این  اساس  بر 
خارجی مجلس »وحید جلال زاده« نماینده مردم ارومیه به عنوان 
رئیس، »ابراهیم عزیزی« نماینده مردم شیراز و زرقان به عنوان 
نایب رئیس اول و »شهریار حیدری« نماینده مردم »قصرشیرین، 
سرپلذهاب و گیلانغرب« به عنوان نایب رئیس دوم انتخاب شدند.

ری،  »تهران،  مردم  نماینده  عمویی«  »ابوالفضل  همچنین 
شمیرانات، اسلامشهر و پردیس« به عنوان سخنگو، »علی علی زاده« 
نماینده مردم »مراغه و عجب شیر« و »یعقوب رضازاده« نماینده 
مردم »سلماس« به عنوان دبیران اول و دوم کمیسیون امنیت ملی 
و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی برای اجلاسیه چهارم 

یازدهمین دوره مجلس انتخاب شدند.
در نشست کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی محمدرضا 
رضائی کوچی برای چهارمین سال پیاپی در دوره یازدهم مجلس به 
عنوان رییس کمیسیون عمران مجلس انتخاب شد. همچنین کمال 
علی پورخنکداری و احمد دنیامالی نیز به عنوان نایب اول و دوم 

رییس کمیسیون انتخاب شدند.
احمد جباری به عنوان دبیر اول و آرا شاوردیان به عنوان دبیر دوم 
این کمیسیون انتخاب شدند و عبدالجلال ایری به عنوان سخنگوی 

عمران مجلس معرفی شد.

انتخابات هیات رئیسه کمیسیون برنامه، بودجه محاسبات مجلس 
برای اجلاسیه چهارم مشخص شدند که طبق آن حمیدرضا حاجی 
بابایی به عنوان رئیس، مهرداد گودرزوند چگینی نائب رئیس اول، 
محمد خدابخشی نائب رئیس دوم، محمد مهدی مفتح سخنگو و 
غلامحسین کرمی و ولی الله فرزانه به ترتیب به عنوان دبیران اول 

و دوم انتخاب شدند.
در انتخابات اعضای هیأت رئیسه کمیسیون انرژی مجلس شورای 
رئیس  عنوان  به  حسنوند  فریدون  چهارم  اجلاسیه  در  اسلامی 
کمیسیون انرژی مجلس انتخاب شد. احمد مرادی و هادی بیگی نژاد 
به ترتیب به عنوان نایب رئیس اول و دوم انتخاب شدند. همچنین 
رحیمی مظفری دبیر اول و کیوان مرادیان دبیر دوم کمیسیون شد و 
مصطفی نخعی به عنوان سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس انتخاب 

شدند.
و  تحقیقات  آموزش،  رئیسه کمیسیون  هیأت  انتخابات  برای 
فناوری مجلس شورای اسلامی در اجلاسیه چهارم علیرضا منادی 
سفیدان به عنوان رئیس، مهدی اسماعیلی به عنوان نایب رئیس 
اول و محمد وحیدی نایب رئیس دوم انتخاب شدند. شیوا قاسمی 
پور و محمدرضا احمدی به ترتیب دبیران اول و دوم و احمد حسین 
فلاحی به عنوان سخنگوی کمیسیون آموزش مجلس شورای اسلامی 

انتخاب شدند.
برای کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی اکبری 
تالارپشتی به عنوان رئیس، مهدی عسگری و علی جدی به عنوان 

نواب اول و دوم رئیس در اجلاسیه چهارم انتخاب شدند.
همچنین الله وردی دهقانی به عنوان دبیر اول و یوسف داوودی 
به عنوان دبیر دوم و روح الله عباسپور به عنوان سخنگوی کمیسیون 

صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی انتخاب شدند.
درمان مجلس  و  بهداشت  رییسه کمیسیون  هیأت  انتخابات 
حسینعلی  و  شد  برگزار  چهارم  اجلاسیه  برای  اسلامی  شورای 
شهریاری نماینده مردم زاهدان به عنوان رئیس و سیدمحمد پاک 
مهر نماینده مردم بجنورد و علی اصغر باقرزاده نمایده مردم بابلسر 
و فریدونکنار به ترتیب به عنوان نواب اول و دوم این کمیسیون 

انتخاب شدند.
همچنین اعضاء محمدعلی محسنی بندپی نماینده مردم نوشهر و 
رضا آریان پور نماینده مردم مینودشت به عنوان دبیران اول و دوم 
و سلمان اسحاقی نماینده مردم قائنات را به عنوان سخنگوی این 

کمیسیون برای اجلاسیه چهارم انتخاب کردند.
کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی امروز ولی اسماعیلی 
به عنوان رییس این کمیسیون انتخاب شد و مهدی عیسی زاده و 
عباس گودرزی به ترتیب به عنوان نایب رییس اول و دوم کمیسیون 
جایگاه  در  گودرزی  حسین  همچنین  شدند.  انتخاب  اجتماعی 
سخنگوی این کمیسیون قرار گرفت. حسین حاتمی و علی اکبر 

بسطامی به عنوان دبیران اول و دوم انتخاب شدند.
گفتنی است انتخاب اعضای هیات رئیسه سایر کمیسیون ها نیز 

امروز انجام می شود.

رئیس  جمهوری برنامه هفتم توسعه را تقدیم مجلس کرد

توسعه در سایه تورم
رئیس  جمهوری گفت: برنامه هفتم براساس سیاست های ابلاغی و آسیب شناسی از شش برنامه گذشته تهیه شد هم چنین با نگاه براساس توان و 

ظرفیت های دولتی و خصوصی و چالش ها و موانع و رفع آن ها و دستیابی به توسعه تهیه شد.

اعضای هیات رئیسه کمیسیون های مجلس مشخص شدنددر جلسه روز یکشنبه

رییس  جمهوی 
تاکید کرد: نگاه 

ما در لایحه 
برنامه هفتم  
توسعه، مهار 
تورم است. 

همچنین رشد 
نقدینگی و 

پایه پولی باید 
کنترل شود

معاون اول قوه قضاییه در مورد صحبت های اخیر فرمانده نیروی انتظامی استان مازندران 
گفت: ادبیات خوبی نبوده است.  این طور نیست که او گفته باشد  اگر کسی بی حجاب باشد 
گردنش را می شکنیم بلکه  سخنان ایشان در رابطه با افراد شرور و کسانی که امنیت برهم می 

زنند و سرقت های مسلحانه بوده است.
حجت الاسلام والمسلمین محمد مصدق در نشست خبری روز گذشته در قانون 
اساسی پنج ماموریت برای قوه قضاییه تعیین شده است. برنامه قوه قضاییه با نگاهی 
به اسناد بالادستی تعیین می شود از جمله سیاست های کلی قضایی ابلاغی رهبری و 
سیاست های برنامه هفتم و سند تحول قضایی، مفاد حکم ریاست قوه قضاییه و محورهای 

اعلامی سال گذشته در هفت تیر که توسط مقام معظم رهبری فرمودند.
وی با اشاره به سند تحول قضایی ادامه داد: مقام معظم رهبری فرمودند که سند تحول 
قضایی باید در همه سطوح اجرایی شود.  هم و غم ما هم این است که این سند به طور کامل 
اجرا شود. پایان امسال پایان سند تحول است و حتما امسال باید به دنبال ارتقای سند تحول 
باشیم و حرکت براساس سند تحول در قوه قضاییه دایمی است .  سال اینده ان شالله یک سند 

دیگر به مدت ۵ سال ابلاغ خواهد شد.
وی با اشاره به حوادث اخیر و عفو رهبری گفت:  معاون اول قوه قضائیه گفت: پیشنهاد عفو 
زمانی به مقام معظم رهبری تقدیم شد که اغتشاشات به پایان رسیده بود و نظام از روی اقتدار 
عفو را ارائه داد و حدود ۹۰ هزار توانستند مشمول عفو رهبری شوند.  اکثر قریب به اتفاق این 
۹۰ هزار نفر افراد تحت تعقیب بودند و در زندان نبودند و این عفو بی سابقه حتی در زبان 

دشمنان هم یکی از محسنات نظام جمهوری اسلامی ایران بیان شد.
مصدق با اشاره به هوشمند سازی گفت: سال گذشته ۳ میلیون استعلام توسط سامانه 

هوشمند قوه قضائیه صورت گرفته که نسبت به گذشته ۵۰۰ درصد رشد داشته است.
وی با بیان اینکه امسال در برنامه های قوه قضائیه شاهد تنوع هستیم، گفت: در برنامه 
آقایان  کرده ایم تا  دعوت  حقوق  گروه های  مدیر  و  حقوق  از رؤسای دانشگاه های  امسال 
حرف های خود را با رئیس قوه قضائیه مطرح کنند و این اتاق فکری برای حل چالش ها است. 
همچنین همایش امنیت و حمایت از سرمایه گذاری با حضور تولید کنندگان، سرمایه گذاران 

و اقتصاد دانان برگزار می شود.
وی درباره لایحه جرم زدایی گفت: یکی از مشکلات مردم و ما، کثرت پرونده است و یکی 
از عوامل آن این است که خیلی از رفتارها که براساس قانون عنوان مجرمانه دارد نباید عنوان 
مجرمانه داشته باشد و باید تخلف باشد لذا لایحه ای با این رویکرد تقدیم مجلس شده است 
و در دو سال گذشته موادش تغییر کرده است. مثلا نداشتن گواهینامه و رانندگی بدون 
گواهینامه جرم است که پس از طی مراحل قضایی پرونده تشکیل و بعد از رسیدگی جزای 
نقدی تعیین می شود یا نانوایی نان را کوچک می پزد لذا بهتر است برخی از رفتارهایی که از 

امروز جرم بوده  توسط صنف خودش رسیدگی شود.
وی در پاسخ به سوالی درباره اظهارات فرمانده انتظامی مازندران درباره شکستن گردن 
هنجارشکنان و اینکه آیا او می تواند این سخنان را مطرح کند؟ گفت: ادبیات خوبی نبوده 
است.  این طور نیست که او گفته باشد  اگر کسی بی حجاب باشد گردنش را می شکنیم 
بلکه  سخنان ایشان در رابطه با افراد شرور و کسانی که امنیت برهم می زنند و سرقت های 
مسلحانه بوده است. فیلم پخش شده هم تقطیع شده است. گرچه این ادبیات در شان یک 

فرمانده نبوده است. 
با تصویب لایحه جرم زدایی یک پنجم پرونده ها کم می شود

مصدق در پاسخ به سوالی درباره وضعیت کلی ورودی پرونده ها به قوه قضاییه و اقدامات 
قوه قضاییه برای رفع اطاله دادرسی در سال های اخیر گفت:  ما هر سال نسبت به سال گذشته 
با رشد پرونده ها مواجهیم. سال گذشته نسبت به سال قبل ۴ درصد رشد پرونده داشتیم و 
همکاران ما در زحمت و مشقت هستند. قضات اگر پرونده به خانه نبرند، این وضعیت خیلی 
بدتر می شود. بسیاری از همکاران ما تا ۱۲ در منزل رای می نویسند و محاکمات را انجام 
می دهند. وی افزود: ما رسیدگی هایمان نسبت به سال گذشته بهتر شده و به طور متوسط 
تعیین وقت در پرونده ها ۹۵ روز بود الان کمتر شده و نرخ رسیدگی در دادستانی کل و 
دادگستری ها و دیوان عالی بهتر شده است. چند کار در حال انجام است و اگر انجام شود 
امیدوارم  کاهش مدت رسیدگی ها را شاهد باشیم.  یکی لایحه جرم زدایی است. مواردی را 
پیش بینی کردیم و  اگر تصویب شود یک پنجم پرونده ها کم می شود و دیگری جذب امکانات 
اعم از کارمند و قاضی است و با  حمایت های دولت جذب را شروع کردیم. نهایتا وضعیت 

رو به بهبودی است.
معاون اول قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره استجازه رهبری درباره دادگاه های ویژه 
مفاسد اقتصادی گفت: در یک برهه ای به خاطر ضرورت رهبرانقلاب اجازه دادند. بر اساس 
اجازه ایشان برخی از موارد آیین دادرسی کیفری نادیده گرفته شود؛ اما تاکید کردند که سریعا 
تبدیل به قانون شود؛ دوباره یکسال گذشت تمدید شد. قوه قضاییه کار خود را انجام داده 

است و لایحه در مجلس در نوبت رسیدگی و تصویب است.
وی با اشاره به راه اندازی سامانه ای جدید در قوه قضاییه گفت: اسم این سامانه را سخنگو 
گذاشته بودند من گفتم اسمش را عوض کنید زیرا مطالبش چیز دیگری است. این سامانه در 

رابطه دسترسی خبرنگاران به آنچه که می خواهند است.

معاون اول قوه قضاییه در واکنش به صحبت های فرمانده انتظامی مازندران
این ادبیات در شان یک فرمانده نیست
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